
 

 

 

Simone Brekelmans 12 jaar oud. Pesten is haar fataal geworden, aldus de berichtgeving.  

 

Helaas blijkt uit de berichtgeving van de pers dat het onderwijs weer een slachtoffer heeft 

gebracht door pesten. Simone werd tijdens haar hele basisschoolperiode gepest, zo is de 

berichtgeving.  

Had dit voorkomen kunnen worden? Ja is dan het antwoord.  

 

Al meer dan 20 jaar liggen handvatten voor de regering en scholen voor het grijpen. 

Helaas is er nooit eerder gebruik van gemaakt en toen in 2012 meer berichten naar buiten 

kwam van kinderen en jongeren die pesten fataal is geworden, en door ons uitgebrachte pers 

bericht met een roep tot een parlementair onderzoek, zijn de kinderombudsman en de regering 

in actie gekomen en hebben zij een plan geschreven welke uitgevoerd moet worden in januari 

2015,  

 

Maar doen zij het goed.  

Ons antwoord is NEE 

 

Een verplichte antimestmethode of beleid? 

Wat wij wel toejuichen is dat Sander Dekker en Marc Dulleart de wildgroei van 

Methodes/trainingen in scholen tegen wil gaan.  

Wij zijn immers van mening dat bepaalde trainingen geen toegevoegde waarde heeft, en delen 

de mening van Sander Dekker dat er trainingen tussen zitten die pesten niet tegen gaan, maar 

pesten bevorderen.  

 

Wij volgen de vergaderingen van OCW en de persberichten en tot onze schrik ervaren wij dat 

het haakje aan de wet wat pesten tegen zou moeten gaat, niet meer over pesten gaat, maar 

over trainingen/methodes. Het gaat zelfs zover dat scholen zouden  moeten kiezen uit vijf 

methodes die het NJI effectief zou vinden. Maar wie is het NJI omdat te vinden? Immers, het 

NJI heeft methodes “theoretisch” goedgekeurd, en zoals al eerder aangegeven door ons, kan 

er niets theoretisch worden gekeurd als het in de praktijk niet werkt.  

 

Immers, nu het NJI alle trainingen/methodes theoretisch heeft goedgekeurd, komt men er nu 

achter dat geen enkele van de goedgekeurde trainingen door het NJI effectief werken tegen 

pesten.  

 



 

 

Gaat het nog wel over pesten? 

Bij ons rijst dan ook de vraag waar het nu omgaat.  

Ons bekruipt het gevoel dat het niet meer over pesten gaat, net zoals bij haast alle die 

trainingen/methodes, maar over trainingen/methodes. 

Wij zijn dan ook bang dat, en de Staatssecretaris en de Kinderombudsman zich zullen laten 

leiden tot keuzes die niets meer met pesten te maken hebben.  

Ook ben ik verbouwereerd over de woorden van een OCW-medewerker tijdens een van de 

bijeenkomsten begin dit jaar. Deze waren letterlijk: “Het is inmiddels een markt geworden, 

die je niet zomaar kan laten instorten”.  

Wij vragen ons af of deze OCW-medewerker er zich van bewust is dat we het over de 

toekomst van kinderen hebben die, naar onze mening nu geen ene methode van markt 

effectief blijkt te zijn, zelfs schade op kan lopen.  

Wij gaan er dan ook vanuit dat het OCW deze woorden als stelling heeft genomen en daarom 

deze in het leven wil houden door 5 methodes in stand te houden, ten kosten van……? 

Dergelijke stelling inname gaat dus niet meer over pesten, niet meer over het belang van kind 

en school, maar over de markt van methodes.  

Wij hopen dat wij dit verkeerd zien.   

 

Wij zijn dan ook van mening dat het verplicht kiezen door scholen voor een 

antipestmethode/training het schoolklimaat in gevaar kan brengen, omdat het belang 

“voorkom pesten/pesten tegengaan” uit het oog wordt verloren. 

 

Beleid 

Wij zien scholen met hun handen in het haar zitten die pesten tegen willen gaan, echter de 

vraag is hoe? 

Ook geven scholen aan dat zij opzien tegen de wetgeving/verplichting die zegt één van de 

trainingen/methodes toe te passen die zij niet kunnen hanteren omdat zij niet weten of die wel 

passend is in hun school.  

 

Wat wij ook zien is dat scholen handvatten willen om een goed beleid te maken, omdat zij 

soms machteloos zijn om het pesten op te lossen. Dit is overigens geen schande.  

Scholen hebben immers recht op deze handvatten, die hun niet worden aangereikt.  

Daardoor is Nederland tot op heden in gebreke gebleven om scholen dit beleid te bieden.  

Hierdoor is het mogelijk dat scholen onveilig kunnen zijn.  

En kan het nog steeds gebeuren dat kinderen jongeren dusdanig gepest worden dat het hen 

fataal wordt.  



 

 

 

Vandaar deze oproep aan de regering om nu echt serieus naar het een oplossing van het 

probleem “pesten” te zoeken, dus naar beleid, en scholen daarbij bij te staan zodat niemand 

meer slachtoffer wordt van het onderwijs.  

Want ook het onderwijs zelf blijft slachtoffer door het pesten.  

 

Het is immers beter om te kiezen voor “voorkomen (preventie door beleid) is beter dan 

genezen”! Daar helpt geen enkele verplichte training/methode tegen.  

 

 

Els Hendrikse 

Voorzitter 
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